
Pozvánka Františka Žáka na seminář 

Problematikou  ostrovních  provozů  se  zabývám  již  více  jak  15  let.  Podílel  jsem  se  na 

teoretickém rozvoji této problematiky  i na praktických aplikacích. Ostrovní provozy byly od počátku 

zaměřeny  na  snížení  počtu  nekontrolovaných  výpadků  zdrojů  a  zvýšení  spolehlivosti  v zásobování 

elektrickou  energií.  S rozvojem  lokálních 

zdrojů  má  tato  problematika  stále  větší 

praktický  význam.  Hlavním  úkolem  stále 

zůstává  transfer  teoretických  poznatků  do 

reálného provozu. V současné době  řešíme 

ostrovní provoz pro ČEZ a.s., a to konkrétně 

ve Smart regionu Vrchlabí.  

Během  svého  profesního  života 

jsem  zpracoval  několik  studií  o  ostrovních 

provozech.  Jednalo  se  zejména  o 

průmyslové komplexy, kde z ekonomického 

hlediska mají ostrovní provozy  jednoznačně 

své  opodstatnění.  Součástí  velkých 

ostrovních  provozů  je  i  řízení  výkonové 

bilance.  V posledních  letech  došlo  v tomto 

oboru  k výraznému  technologickému 

pokroku.  V některých  studiích 

proveditelnosti  ostrovních  provozů  jsme 

řešili i optimalizaci spotřeby a otázku kvality 

elektrické energie. Otázka kvality elektrické 

energie  a optimalizace  spotřeby byla  často 

řešena i jako samostatný úkol pro menší podniky, kde se o ostrovním provozu neuvažovalo. Navržená 

opatření  se  následně  projeví  v  ekonomických  ukazatelích  ve  formě  snížení  platby  za  elektrickou 

energii a zvýšení úspor energie. Mnohdy  i pouhou organizační změnou  lze docílit významné snížení 

nákladů za energii. 

Připravovaný  seminář  o  ostrovních  provozech  není  zaměřen  na  výklad  elektrotechnických 

teorií, ale jednoduchou formou podává uceleně téma ostrovních provozů. Seminář je koncipován tak, 

aby  jak  odborníci,  tak  i  laici  byli  seznámeni  s  možnostmi  a  novými  trendy  v oblasti  vytváření 

ostrovních provozů. Při prezentaci je kladen hlavní důraz na názornost a srozumitelnost přednášené 

problematiky. Věřím,  že  i pro Vás bude  seminář  velkým přínosem  a  rozšíří Vaše možnosti  v řízení 

Vašich sítí. 

Těším se na setkání s Vámi.  

 

 


